
نظام تصمیم گیر کشور به نتیجه 
رفع فیلترینگ رسیده است

معاون اول رئیس جمهور 
ب��ا تاکی��د بر اینک��ه برای 
تحقق وعده های انتخاباتی 
ش��وک درمانی  به دنب��ال 
در  گف��ت:  نیس��تیم، 
فیلترینگ،  رف��ع  زمین��ه 
و  تصمیم س��ازی  نظ��ام 
تصمیم گی��ری کش��ور به 

نتیجه رفع فیلترینگ رسیده است.
به گ��زارش ایرنا، محمدرضا عارف در نشس��ت هم اندیش��ی 
جمع��ی از منتخبی��ن سیاس��ی، اجتماعی و فرهنگی اس��تان 
آذربایجان ش��رقی با تاکید بر اینک��ه معتقدیم اگر صرفا هدف، 
گ��زارش دادن باش��د، ام��ور لحظه ای و مقطعی اس��ت، گفت: 
رویکرد دولت چهاردهم، گزارش عملکرد است و باوجود برخی 
مش��کلات در مسیر درس��تی در طول ده ماهه گذشته حرکت 

کردیم.
وی بااش��اره به شرایط کش��ور در زمان روی کار آمدن دولت 
چهاردهم، افزود: دولت به دنبال این نبود که به مردم اعلام کند، 
در چه ش��رایطی دولت وفاق ملی ش��کل گرفت، چراکه راهبرد 
دول��ت، ارتقای امی��د در جامعه اس��ت و از کلیدهای موفقیت 
حاکمیت، امید دادن به جامعه است، اما برخی مشکلات همانند 
ناترازی ها از جمله ناترازی برق خود را در جامعه نش��ان داد که 
در این راستا و در طول چند ماه گذشته ۷ هزار مگاوات نیروگاه 
جدی��د به ظرفیت نیروگاهی کش��ور اضافه کردیم، اما وضعیت 
کم��اکان قابل قبول نیس��ت و امیدواریم ب��ا تلاش های در حال 

انجام شرایط ناترازی برق بهبود پیدا کند.
مع��اون اول رئیس جمهور بااش��اره به فرصت کوتاه مس��عود 
پزشکیان برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم 
پس از حادثه دلخراش سقوط بالگرد شهید رئیسی گفت: پیام 
انتخاب��ات ریاس��ت جمهوری چهاردهم، تغییر ب��ود و دولت در 
همین مدت کوتاه توانس��ت با تلاش جوانانی که به دنبال تغییر 
به معن��ای واقعی و اصلاح در درون نظام بودند، برنامه های خود 
را پیگیری و عملیاتی کند، چراکه ظرفیت کافی برای اصلاحات 

داریم، اما مدیریت این امکانات ضروری است.
ع��ارف بااش��اره به نقش و ظرفی��ت زنان در جامع��ه، افزود: 
زنان هر مس��ئولیتی را که می پذیرند، می درخش��ند و در نقش 
قداس��ت گونه و مسئولیت س��نگین خانه داری نیز به استحکام 
بنیان خانواده در جامعه کمک می کنند، اما در دولت چهاردهم، 
در پست های بالای مدیریتی که تصور نمی شد از بانوان استفاده 
ش��ود، توانس��تیم از حضور بانوان بدون اینکه فرمایشی باشد، 

استفاده کنیم.
معاون اول رئیس جمهور اضافه کرد: بسیار خوشحالیم که در 
مسیر انتصاب بانوان در مشاغل و پست های بالای مدیریتی در 
دولت چهاردهم حرکت کردیم و هم اکنون شاهد حضور تعداد 
بالای زنان در بخش های اجرایی در دولت چهاردهم هستیم و 
این دولت برای برخی پست های مدیریتی به بانوان زمینه سازی 
کرد، البته در این مسیر برای انتخاب بانوان در برخی پست های 
مدیریتی کاندیدای مناس��ب پی��دا نمی کردیم و در عین حال 
نمی خواستیم س��رمایه بانوان از میان برود، چراکه می خواهیم 
همه بانوان ایرانی موفق باش��ند، بنابراین زمینه را برای حضور 

جدی تر و معنادارتر بانوان ایرانی فراهم کردیم.
ع��ارف همچنی��ن درب��اره بکارگی��ری اق��وام در بدنه دولت 
چهاردهم، خاطرنشان کرد: در کابینه دولت وفاق ملی از برادران 
اهل سنت و یک جوان پرتلاش و فعال از خانواده شهدا استفاده 

کردیم و برخی از استانداران ما از اهل سنت هستند.
وی کادرس��ازی از جوانان را راهبرد دیگر دولت برش��مرد و 
گفت: مقام معظم رهبری در نخس��تین دی��دار با هیات دولت 
بر تربیت ۱۰۰ مدیر جوان و توانا و برجس��ته برای پس��ت های 
مدیریت��ی تاکی��د کردن��د و در ای��ن راس��تا س��ازمان اداری و 
اس��تخدامی ماموریت و مس��ئولیت تربیت هزار نفر از جوانان 
در کن��ار ص��د نفر مدیر ج��وان مدنظر مقام معظ��م رهبری را 
در دس��تور کار قرار داد. مع��اون اول رئیس جمهور، ماندگاری 
نخبگان جوان در پست های بالای مدیریتی را از حساسیت های 
دولت چهاردهم دانست و افزود: در ماه های اول تشکیل دولت، 
فرصت کمتر بود و نمی خواستیم تشکیل کابینه به عقب بیفتد 
و در عی��ن حال، ش��عار وفاق ملی دول��ت چهاردهم نیز مطرح 
ب��ود و ب��اور و اعتقاد دکتر پزش��کیان و دولت چهاردهم نیز در 
تش��کیل کابینه همین ش��عار وفاق بود. عارف تاکید کرد: برای 
عملیاتی ش��دن ش��عار وفاق، باید کمی از خواسته ها کوتاه آمد 
و دول��ت نی��ز در این مس��یر هزینه هایی داده و س��رزنش های 
برخی سیاس��یون، از همین هزینه ها است، اما دولت چهاردهم 
در مجم��وع با موفقیت کابینه را تش��کیل داد. وی بااش��اره به 
مسئولیت سنگین تدوین بودجه در دولت، افزود: تدوین بودجه 
در دولت ه��ا زمان زیادی به خود اختصاص می دهد، اما بودجه 
سال ۱۴۰۴ در کوتاه ترین زمان در دولت به تصویب رسید و این 
صرفه جویی و تفاهم در دولت می تواند زمان وزرا را برای پیشبرد 
ام��ور و اهداف وزارتخانه های خ��ود اختصاص دهد. معاون اول 
رئیس جمه��ور با تاکید بر اینکه دول��ت از نقد باوجود منصفانه 
نبودن نیز استقبال می کند و انتظار داریم نقد همراه با پیشنهاد 
باشد، تصریح کرد: معتقدیم نقد نیشدار نیز، انگیزه حل مشکل 
دارد و انتظ��ار داری��م ناق��دان راهکار و فرصت ه��ا و امکانات را 
نیز پیش��نهاد دهند ک��ه دولت قطعا به ای��ن نقدها توجه ویژه 
می کند. معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه برای تحقق 
وعده های انتخاباتی به دنبال ش��وک درمانی نیستیم، گفت: در 
زمینه رفع فیلترینگ، نظام تصمیم سازی و تصمیم گیری کشور 
به این نتیجه یعنی رفع فیلترینگ رس��یده اس��ت و به دنبال آن 
بودیم که با تدبیر انجام شود که البته معتقد به تسلط و اشراف 
اطلاعاتی برای امنیت ملی هس��تیم، اما رفع فیلتر خواس��ته ای 
بود که مس��عود پزش��کیان در مبارزات انتخاباتی به مردم قول 
دادند و امروز به صورت گام به گام در حال اجرا ش��دن اس��ت و 
می خواهیم به گونه ای عمل ش��ود که تصمیمات اتخاذشده بار 
دیگر به وضعیت سابق خود بازنگردد. عارف درباره لایحه عفاف 
و حجاب نیز تصریح کرد: دولت معتقد است، ارائه لایحه در این 
زمینه باید در چارچوب ارزش ها و عزت حاکم بر نظام اسلامی و 
مردم و قانون اساسی باشد، به همین دلیل در دولت، اصلاحاتی 

درباره این لایحه در حال انجام است.

نمایندگان از پاسخ وزیر کار قانع شدند

نیازی به استفاده از سوئیفت نداریم

قطع برق پرمصرف ها با کمک فناوری

امیدوارم با همکاری 3 قوه شاهد رفع فیلترینگ باشیم

نمایندگان مجلس ش��ورای اسلامی از پاسخ های وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی به س��وال نماینده مردم چن��اران درباره انتصابات 
سیاس��ی در این وزارتخانه، قانع ش��دند. پیش از این وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در تاریخ ۲۱ اس��فند سال گذشته در حالی از 
مجلس کار زرد گرفت که این کارت براس��اس اطلاعات نادرس��ت 

بود.
به گزارش ایرنا، در جلسه روز گذشته صحن علنی مجلس شورای 
اس��لامی، سوال حس��ین امامی راد، نماینده مردم چناران از احمد 
میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دستور کار قرار گرفت 
و پس از س��خنان وزی��ر کار و نماینده س��وال کننده، این موضوع 
به رأی مجلس گذاش��ته ش��د که نمایندگان با )۱۲۵( رأی موافق 
سخنان وزیر، )۹۹( رأی مخالف سخنان وزیر و )۸( رأی ممتنع از 

۲۳۹ نماینده حاضر در مجلس از پاسخ میدری قانع شدند.
احمد میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاس��خ به این 
س��وال گفت: پیش از این هم برخی نمایندگان ۱۰نفر را نام بردند 
که این افراد در وزارتخانه هس��تند و آنها را به عنوان معاون به کار 
گرفته ایم که همه این اطلاعات نادرس��ت بود و نمایندگان مجلس 

براساس آن اطلاعات نادرست، کارت زرد دادند.
وزی��ر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با رد ادعای انتصابات سیاس��ی 
در وزارتخان��ه اش تاکید کرد: اطلاعات مطرح ش��ده توس��ط برخی 

نمایندگان نادرست است.
وی خط��اب ب��ه نماین��دگان گفت: بن��ده یک بار دیگ��ر هم در 
صح��ن مجلس حاضر ش��دم ک��ه از افرادی نام برده ش��د که آنها 

در وزارتخانه هس��تند و به عنوان مشاور یا معاون به کار 
گرفته شده اند که همه آن اطلاعات نادرست بود. شما 
عزیزان! براس��اس آن اطلاعات نادرست، به بنده کارت 
زرد دادید. الان هم اگر قرار است اول من صحبت بکنم 
و بعد نماینده محترم و در نهایت رأی گیری براس��اس 
اطلاعاتی انجام شود که بنده حق دفاع از آن را نداشته 
باشم، این قضاوت به نظر من قضاوتی نیست که مبتنی 
بر اطلاعات درس��ت باش��د؛ بنابراین این رویه منتج به 

تصمیم گیری صحیح نخواهد شد.
می��دری در ادام��ه و در پاس��خ به س��وال نماینده س��وال کننده 
درباره انتصاب رئیس س��ازمان بهزیستی، توضیحاتی را ارائه داد و 
گفت: برای انتخاب رئیس س��ازمان بهزیستی، مشابه شیوه ای که 
رئیس جمه��وری انجام داد، فراخوانی منتش��ر کردیم تا افرادی که 
تجربه مدیریت کلان دارند و در حوزه بهزیس��تی فعالیت کرده اند، 

رزومه های خود را ارسال کنند.
وی ادامه داد: بر این اس��اس، حدود ۲۹۰ نفر به کمیته مربوطه 
معرفی شدند که پس از بررسی ها، ۲۵ نفر از آنها انتخاب و مصاحبه 
ش��دند و در نهایت ۵ نفر به عنوان گزینه های نهایی مشخص شدند 
که حسینی، رئیس فعلی سازمان بهزیستی نیز در بین آنها حضور 

داشت.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: وی دارای س��وابق 
مدیریتی متعددی در حوزه آموزش و پرورش، کودکان، بهزیستی 
و فعالیت های داوطلبانه مرتبط با این حوزه اس��ت. از سوی دیگر و 

تا جایی که بررسی کردیم، هیچ مقاله سیاسی از وی 
یافت نشد و همچنین عضویت در هیچ حزب سیاسی 

ندارند که این موارد جرم هم نیست.
می��دری اظهار ک��رد: رئیس س��ازمان بهزیس��تی 
براساس معیارهای مشخص انتخاب شده و حدود ۸ 
ماه است که در حال فعالیت است و سوالم این است 
که آیا در این مدت، اقدام سیاس��ی از وی مش��اهده 

شده است؟
وزی��ر تع��اون، کار و رف��اه اجتماع��ی ادام��ه داد: باتوج��ه ب��ه 
جابه جایی های��ی ک��ه در ش��رکت ها در حال انجام اس��ت و وجود 
افرادی که برخی از آنها ماهانه یک میلیارد تومان هزینه می کنند، 
ای��ن جابه جایی ها به زودی مورد انتق��اد قرار خواهد گرفت، چراکه 

این افراد از اموال عمومی استفاده می کنند.
وی اف��زود: بن��ده صرفا یک ب��ازرس را به یک ش��رکت فولادی 
فرستادم، اما امروز به من گفته می شود که این موضوع افشا خواهد 
ش��د. اگر قرار باش��د من به عنوان وزیر نتوانم بازرس را به شرکت 
فولاد خراسان بفرستم، بهتر است که این وزارتخانه وجود نداشته 
باشد. حق من نظارت بر این امور است و بسیاری از اتهامات ناشی 
از جابه جایی افرادی اس��ت که حتی یک روز هم سابقه نداشته اند، 
اما از زمان ش��هادت ش��هید رئیس��ی تا اس��تقرار دولت جدید در 
هیات مدیره ش��رکت ها منصوب شده اند. اینکه من بخواهم بازرس 
به ش��رکت ها بفرس��تم و به دلیل این اقدام، مورد اتهام قرار گیرم، 

رویه ای نیست که بتواند منافع مردم را تامین کند.

رئی��س کل بانک مرکزی ضمن با اعلام اینکه تجارت 
پولی و بانکی با کشورهای همسایه در دستور کار است 
و بانک مرکزی به دنبال بسترسازی جدید در این حوزه 
با کش��ورهای منطقه است، گفت: فعالیت و برنامه های 
بانک مرکزی در حوزه پولی و بانکی مستقل از موضوع 
مذاک��رات غیرمس��تقیم میان ایران و امریکاس��ت و از 
طریق سیستم »سپام«؛ سیس��تم پیام رسان بانکی هر 
کش��وری می توانیم ارتباط خ��ود را برقرار کنیم، بدون 

اینکه نیازی به سوئیفت باشد.
به گزارش ایس��نا، محمدرضا فرزین در مراسم رونمایی از فاز دوم 
طرح اتصال ش��بکه بانکی شتاب ایران به شبکه میر روسیه، گفت: 
دیپلماس��ی سیاسی کشور ما در س��ال های اخیر بر توسعه روابط 
با کش��ورهای عضو بریکس به ویژه روس��یه و همچنین کشورهای 
منطقه همراس��تا با توس��عه روابط فرهنگی و اقتصادی است. هیچ 
رابطه تجاری و اقتصادی بدون روابط پولی و بانکی محقق نمی شود.
وی اف��زود: زمانی که نظام دیپلماس��ی کش��ور فعال می ش��ود، 
متعاق��ب آن نیز نظام های بانکی با کش��ورهای همس��ایه توس��عه 
می یاب��د. برای مثال در س��فر اخیر رئیس جمه��وری به جمهوری 
آذربایجان به س��رعت شعبه بانک ملی ایران در باکو بازگشایی شد؛ 
بنابراین دیپلماسی با کش��ورهای همسایه نقش مهمی در توسعه 

روابط تجاری و مالی با یکدیگر دارد.
رئی��س کل بانک مرکزی خاطرنش��ان کرد: پروژه 
اتصال میر به ش��تاب نشان دهنده اراده جمعی برای 
توسعه روابط تجاری و اقتصادی میان ایران و روسیه 
بود. این پروژه بخش��ی از یک بسته همکاری تجاری 
اس��ت که ایران با روسیه آغاز کرده است و همکاری 
اولیه آن با اتصال ش��بکه مالی میان ایران و روسیه 
آغاز ش��د که براساس آن، س��وئیفت از شبکه مالی 
میان ۲ کش��ور حذف شد و بعد از آن روابط کارگزاری میان ایران 
با روس��یه توس��عه پیدا کرد؛ به طوری که امروز ما با بانک های مهم 
روسیه ارتباطات مناسبی داشته و روابط کارگزاری برقرار کرده ایم.

فرزین گفت: متعاقب این موضوع، خط های ارتباطی مالی برقرار 
شد که پروژه بعدی آن پیمان پولی میان ایران و روسیه بود. تحقق 
این پروژه مدتی زمان برد؛ چراکه به فناوری های نوین نیاز داشت. 
پروژه اتصال ش��بکه کارتی ایران با روس��یه خ��ود دارای ۳ مرحله 
اس��ت و بی شک تمام مردم ایران و روس��یه باید بتوانند با یکدیگر 
مبادلات پولی و بانکی داشته باشند. این طرح آغاز کاری است که 
ما در تلاش هس��تیم تا آن را هم در میان کشورهای منطقه و هم 
با اعضای بریکس توس��عه دهیم، چراکه کش��ورهای عضو بریکس، 

سهم مهمی در تجارت جهانی دارند.

وی خاطرنش��ان کرد: همچنین پروژه کار با کشورهای همسایه 
در ح��وزه تج��ارت پول��ی و بانکی در دس��تور کار اس��ت و بانک 
مرکزی به دنبال آن اس��ت که یک بسترسازی جدید در این حوزه 
با کش��ورهای منطقه داش��ته باش��د و امیدواریم این طرح شروع 
مجددی برای توس��عه روابط بانکی باش��د. همچنین امیدواریم با 
تلاش مش��ترک میان ایران و روس��یه، همین طرح در کشورهای 

منطقه و همچنین کشورهای عضو بریکس اجرا و عملیاتی شود.
فرزی��ن اف��زود: در رابطه با مذاکرات با کش��ورهای همس��ایه، با 
افغانس��تان مذاکراتی آغاز ش��ده و همچنین روابط بانکی با کشور 
ع��راق روابط خوبی اس��ت. علاوه بر این در همین حوزه با کش��ور 
ترکی��ه نیز روابط خوبی برقرار اس��ت؛ با این ح��ال معتقدیم برای 
آنکه تجارت مان توس��عه پیدا کند، روابط پولی و بانکی باید بیش 

از این توسعه یابد.
وی در پایان گف��ت: فعالیت و برنامه های بانک مرکزی در حوزه 
پولی و بانکی مس��تقل از موضوع مذاکرات غیرمستقیم میان ایران 
و امریکا اس��ت، از طریق سیستم سپام با سیستم پیام رسان بانکی 
هر کش��وری می توانیم ارتب��اط خود را برقرار کنی��م، بدون اینکه 
نیازی به س��وئیفت باشد. اگر هم لازم باش��د، از سوئیفت استفاده 
خواهی��م ک��رد، با این حال در ح��ال  حاضر نیازی به اس��تفاده از 

سوئیفت نداریم.

وزیر نیرو گفت: تاکنون نزدیک به ۵ میلیون کنتور هوش��مند در کش��ور 
نصب شده و این عدد تا پایان سال احتمالا دو برابر خواهد شد.

عب��اس علی آب��ادی در گفت وگ��و با مه��ر درب��اره اس��تفاده از ظرفیت 
دانش بنیان ها برای حل ناترازی انرژی و اقدامات انجام ش��ده در این زمینه 
گفت: همان طور که اش��اره کردید، موضوع ناترازی انرژی گسترده است و 
ما در حال ورود به دوران جدیدی از فناوری هس��تیم. تحولات فناورانه با 
س��رعت بسیار بالایی در حال رخ دادن هس��تند و طبیعتا باید متناسب با 

این سرعت، خودمان را تطبیق دهیم.

وی افزود: کاری که اکنون در صنعت برق کش��ور در حال انجام اس��ت، 
اقداماتی فناورانه در راس��تای هوشمندس��ازی ش��بکه برق اس��ت. با این 
هوشمندس��ازی و بهره گیری از ظرفیت های فناوری، سعی داریم شرایطی 

را فراهم کنیم تا مصرف و تولید برق با یکدیگر در تناسب قرار گیرند.
وزیر نیرو بیان کرد: در حال  حاضر، در برخی مناطق کشور توازن مصرف 
و تولی��د وجود ن��دارد. ظرفیت های فناوری می توانن��د در این زمینه به ما 
کمک کنند. به عنوان مثال، اکنون اگر در مصرف برق با کمبود مواجه شویم، 
این کمبود به صورت یکس��ان برای همه اعمال می ش��ود اما باید به سمتی 

برویم که با کمک فن��اوری، فقط مصرف 
مش��ترکان پرمص��رف را مح��دود کنیم. 
علی آبادی توضیح داد: این محدودس��ازی 
می توان��د از طریق کنترل ه��ای دیجیتال 
انجام ش��ود؛ به طوری که ب��رق افرادی که 
مصرف بالایی دارند، هدف گذاری ش��ود و 
در عین حال، سایر مشترکان دچار مشکل 

نشوند.

سخنگوی دولت در واکنش به ادامه فیلترینگ 
برخی س��کوها، گفت: مع��اون اول رئیس جمهور 
نیز اعلام کردند که تصمیم س��ازان به این نتیجه 
رس��یده اند که باید مسدودس��ازی یا فیلترینگ 
برداش��ته ش��ود و امیدواریم با هم��کاری خوبی 
که بین س��ران قوا وجود دارد، شاهد رفع چنین 

محدودیت هایی باشیم.
به گزارش ایرنا، فاطمه مهاجرانی در شانزدهمین 

نشست خبری هفتگی خود که در منطقه آزاد انزلی برگزار شد، در 
پاس��خ به سوالی درباره سرانجام برنامه دولت برای رفع فیلترینگ، 
گفت: همکاری بس��یار خوبی بین س��ران قوا وجود دارد و جا دارد 
از تدبیر رهبر معظم انقلاب برای برگزاری جلس��ه سران قوا تشکر 

ویژه داشته باشیم.
 مع��اون اول رئیس جمه��ور نیز اع��لام کردند تصمیم س��ازان و 
تصمیم گی��ران به این نتیجه رس��یده اند که باید مسدودس��ازی یا 
به عبارتی فیلترینگ برداشته شود و امیدواریم که با همکاری خوبی 
که بین س��ران قوا وجود دارد، ش��اهد رفع چنین محدودیت هایی 

باشیم.
ناترازی حاصل یک روز و دو روز نیست �

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره مشکلات ناشی از قطعی 
برق، اظهار کرد: ما با نات��رازی حدود ۲۰هزار مگاواتی مواجهیم و 
این ناترازی حاصل یک روز و دو روز نیس��ت. این ناترازی ناشی از 
سال ها عدم سرمایه گذاری از یک سو و گسترش شبکه های توزیع از 
س��وی دیگر و همچنین افزایش مصرف است،بنابراین بدیهی است 
که در چنین شرایطی، جریان عرضه و تقاضا ما را با ناترازی مواجه 

خواهد کرد.
وی افزود: انگش��ت اتهام را به س��مت کس��ی معطوف نمی کنم، 
ترجی��ح می دهم با رویکرد علمی و با زب��ان علمی صحبت کنم و 
بگویم که جریان عرضه و تقاضای برق نش��ان می دهد که ناترازی 

خلق خواهد ش��د. مس��لما در راس��تای نگهداری ظرفیت 
تولید، سال هاست که مقام معظم رهبری سال را مزین به 
نام »اقتصاد و تولید« می فرمایند. مس��لما اگر در زمستان 
گاز را و در تابستان برق را برای صنایع قطع کنیم، چیزی 

به نام تولید و حمایت وجود نخواهد داشت.
مهاجرانی تاکید کرد: رویکرد دولت در چنین ش��رایطی 
این است که همه با هم از این وضعیت عبور کنیم. به جای 
اینک��ه قطع برق را صرفا به صنایع تحمیل کنیم، بخش��ی 
از قطع برق به مصرف خانگی معطوف ش��ده اس��ت. در عین حال، 
تاکید می کنم، می دانیم این ش��رایط برای مردم مشکل زا است، اما 

باید با هم از این وضعیت عبور کنیم.
وی درب��اره وظایف دس��تگاه ها برای تحقق ش��عار س��ال، افزود: 
تخصیص منابع مالی به واحدهای تولیدی یعنی تامین سرمایه در 
گردش آنها، افزایش دسترس��ی به تسهیلات خرد برای بنگاه های 
کوچک و متوس��ط، تامین مالی غیرتورمی ی��ا اوراق گام و گواهی 
س��پرده خ��اص، واگذاری مطالب��ات قراردادی به ش��خص ثالث و 
برات الکترونی��ک یا نس��خه دیجیتالی یا رقومی س��ند تجاری که 
تمام��ی مراحل آن به ص��ورت برخط انجام می ش��ود، از مهم ترین 
وظایفی اس��ت که دولت برای تحقق این امر برای دس��تگاه ها در 

نظر گرفته است.
نقش مناطق آزاد در توسعه تجارت �

مهاجرانی بااش��اره به نقش مهم مناطق آزاد در توس��عه تجارت 
کشور، اظهار کرد: مناطق آزاد ظرفیت عظیمی است که چند دهه 
در کش��ور به عنوان راهی برای گسترش تجارت ابداع شده است و 
باید تلاش کنیم زیرس��اخت های لازم برای بهره برداری از آنها نیز 

فراهم شود.
وی ادام��ه داد: کاهش تقاضای ارزی، کاهش تحریم ها، تمرکز بر 
ش��عار سال و رفع محدودیت ها، محوری ترین برنامه هایی است که 
در مناطق آزاد دنبال می شود،از این رو اصلاح رویکردها و تمرکز بر 

جذب سرمایه گذار به منظور افزایش ۱۴۰درصدی صادرات مناطق 
آزاد در یک دوره زمان پنج ساله مدنظر دولت است.

کنترل تورم اولویت اقتصادی دولت است
س��خنگوی دولت درب��اره موضوع کنت��رل تورم گف��ت: اولویت 
اقتص��ادی دولت، از یک س��و، کنترل تورم به منظ��ور جلوگیری از 
فش��ار افزایش قیمت ها بر معیش��ت مردم، به ویژه سه دهک پایین 
جامعه است. بنابراین، کنترل تورم و جلوگیری از فشار بر معیشت 
مردم، یکی از راهبردهای اساس��ی دول��ت در حوزه های اقتصادی 

به شمار می رود.
مهاجرانی افزود: در حوزه دیگر، گس��ترش و بزرگ س��ازی کیک 
اقتصاد نیز مدنظر است که برای تحقق آن، برخی از موضوعات، از 
جمله نکاتی که پیش تر اشاره شد، موردتوجه قرار دارند. امیدواریم 
با مس��یری که در حال طی شدن است، به تصمیم درستی در این 

زمینه برسیم و تصمیم گیری نهایی انجام شود.
تغییر ساعت کاری از روی اجبار انجام گرفت �

وی درب��اره عدم تصمیم گیری دولت درباره موضوعاتی نظیر قطع 
برق یا تغییر ساعات کاری عنوان کرد: دولت در این زمینه تصمیم 
خ��ود را گرفت و به موق��ع اقدام و لایح��ه ای دوفوریتی به مجلس 
ارسال کرد که متاس��فانه رأی نیاورد،از این رو تغییر ساعت کاری، 
امری ناگزیر برای ما است و تمایلی به تغییر آن به ساعت ۶ صبح 
نداش��تیم؛ چراکه می دانم این موضوع نیز در س��وال ش��ما مطرح 

است. بنابراین، این اقدام از روی اجبار انجام گرفته است.
س��خنگوی دولت درب��اره ناترازی ها اظهار ک��رد: باید گفت این 
موضوع، واقعیتی بس��یار ناخوشایند است که با آن روبه رو هستیم 
و متاس��فانه بای��د بپذیریم، هرچ��ه زمان می گذرد، ای��ن واقعیت 
ناخوش��ایند بزرگ تر می ش��ود و به طورمداوم در حال رشد است، 
به همین دلیل، دولت بر توسعه انرژی های خورشیدی تمرکز کرده 
و به ش��دت در تلاش ب��رای کنترل میزان مص��رف در بخش های 

دولتی است.
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